

SUPREME COURT OF CANADA -- JUDGMENT TO BE RENDERED IN LEAVE APPLICATION

OTTAWA, 2008-01-07. THE SUPREME COURT OF CANADA ANNOUNCED TODAY THAT JUDGMENT IN THE FOLLOWING APPLICATION FOR LEAVE TO APPEAL WILL BE DELIVERED AT 9:45 A.M. EST ON THURSDAY, JANUARY 10, 2008. THIS LIST IS SUBJECT TO CHANGE.

FROM: SUPREME COURT OF CANADA (613) 995-4330

COUR SUPRÊME DU CANADA -- PROCHAIN JUGEMENT SUR DEMANDE D'AUTORISATION

OTTAWA, 2008-01-07. LA COUR SUPRÊME DU CANADA ANNONCE QUE JUGEMENT SERA RENDU DANS LA DEMANDE D'AUTORISATION D'APPEL SUIVANTE LE JEUDI 10 JANVIER 2008, À 9 H 45 HNE. CETTE LISTE EST SUJETTE À MODIFICATIONS.

SOURCE: COUR SUPRÊME DU CANADA (613) 995-4330

COMMENTS/COMMENTAIRES: comments@scc-csc.gc.ca

Note for subscribers:

The summaries of the cases are available at <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Click on Cases and on SCC Case Information, type in the Case Number and press Search. Click on the Case Number on the Search Result screen, and when the docket screen appears, click on "Summary" which will appear in the left column.

Alternatively, click on

http://scc.lexum.umontreal.ca/en/news_release/2008/08-01-07.2a/08-01-07.2a.html

Note pour les abonnés :

Les sommaires des causes sont affichés à l'adresse <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Cliquez sur « Dossiers », puis sur « Renseignements sur les dossiers ». Tapez le n° de dossier et appuyez sur « Recherche ». Cliquez sur le n° du dossier dans les Résultats de la recherche pour accéder au Registre. Cliquez enfin sur le lien menant au « Sommaire » qui figure dans la colonne de gauche.

Autre façon de procéder : Cliquer sur

http://scc.lexum.umontreal.ca/fr/news_release/2008/08-01-07.2a/08-01-07.2a.html

-
1. *John Bezeredi v. Minister of Justice, et al.* (B.C.) (Criminal) (By Leave) (32311)

32311 John Bezeredi v. Minister of Justice, Attorney General of Canada on behalf of the United States of America (B.C.) (Criminal) (By Leave)

Charter of Rights - Criminal law - Right to life, liberty and security of the person - Extradition - Authority to proceed - Availability of *habeas corpus* - Constitutionality of *Extradition Act*, S.C. 1999, c. 18, s. 15 - Whether Court of Appeal has jurisdiction to hear appeal from dismissal of application on return of writ of *habeas corpus* - Whether authority to proceed a nullity that should be quashed.

The Applicant is being sought in order to stand trial in the US for fraud. On the day that the committal hearing was to begin, the Applicant brought two applications before the extradition judge: an application for an order striking down s. 15 of the Act and quashing the authority to proceed and an application for a writ of *habeas corpus* with *certiorari*-in-aid.

October 21, 2005 Authority to Proceed (Minister of Justice)	Attorney General of Canada authorized to seek an order for Applicant's committal
April 12, 2007 Supreme Court of British Columbia (Williamson J.) Neutral citation : 2007 BCSC 397	Applicant's application for an order striking down s. 15 of the <i>Extradition Act</i> dismissed; application for an order quashing the authority to proceed dismissed
September 14, 2007 Court of Appeal for British Columbia (Finch C.J.B.C. and Thackray and Chiasson JJ.A.) Neutral citation: 2007 BCCA 443	Applicant's appeal dismissed for want of jurisdiction
October 16, 2007 Supreme Court of Canada	Applications for an extension of time and leave to appeal filed

32311 John Bezeredi c. Ministre de la Justice, Procureur général du Canada, représentant les États-Unis d'Amérique (C.-B.) (Criminelle) (Sur autorisation)

Charte des droits - Droit criminel - Droit à la vie, à la liberté et à la sécurité de sa personne - Extradition - Arrêté introductif d'instance - Possibilité de recourir à l'*habeas corpus* - Constitutionnalité de la *Loi sur l'extradition*, L.C. 1999, ch. 18, art. 15 - La Cour d'appel a-t-elle compétence pour connaître l'appel de la décision de rejeter une demande lors du rapport du bref d'*habeas corpus*? - L'arrêté introductif d'instance doit-il être invalidé pour cause de nullité?

Accusé de fraude aux États-Unis, le demandeur fait l'objet d'une demande d'extradition afin qu'il soit traduit devant la justice américaine. Le jour où devait débiter l'audience relative à l'incarcération, le demandeur a présenté deux requêtes au juge d'extradition, l'une visant la radiation de l'art. 15 de la Loi, l'autre l'annulation de l'arrêté introductif d'instance et l'obtention d'un bref d'*habeas corpus* assorti d'un bref de *certiorari*.

21 octobre 2005 Arrêté introductif d'instance (Ministre de la Justice)	Procureur général du Canada autorisé à demander une ordonnance d'incarcération du demandeur
12 avril 2007 Cour suprême de la Colombie-Britannique (juge Williamson) Référence neutre : 2007 BCSC 397	Requête du demandeur visant la radiation de l'art. 15 de la <i>Loi sur l'extradition</i> , rejetée; demande d'annulation de l'arrêté introductif d'instance, rejetée
14 septembre 2007 Cour d'appel de la Colombie-Britannique (juge en chef Finch et juges Thackray et Chiasson) Référence neutre : 2007 BCCA 443	Appel du demandeur rejeté pour défaut de compétence
16 octobre 2007 Cour suprême du Canada	Demandes de prorogation de délai et d'autorisation d'appel, déposées
